
Gminna spółka dealerem
Nawet 120  tys. z ł pożyczki będzie mógł dostać przedsiębiorca, który zgłosi się do Jarocińskiego Funduszu Poręczeń Kredytowych. Spółka po

pisała umowę z W ielkopolską Agencją Rozwoju Przedsiębiorczości w  Poznaniu. W  ten sposób stała się pośrednikiem w udzielaniu pożyczek przez 
agencję. W szystkie form alności będzie można za ła tw ić  w  Jarocin ie, a pieniądze dostać na jpóźnie j w  2 0 . dn iu od m om entu złożenia wn iosku.
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Park w odny i cen trum  SPA ma pow stać obok 
kry te j p ływ a ln i na teren ie  spółk i Jarocin - Sport. 
W  przetargu na realizację inwestycji wystartowało 
9 firm . Najtaniej aquapark zaoferowała wybudować 
firm a  Rem -Bud - za 13 m ln 3 0 0  tys. z ł b ru tto . 
Park w o d n y  ma być g o to w y  do p a źd z ie rn ika  
przyszłego roku.

■  Co się dzieje, 
że blok pleśnieje
Problem dotyczy dwunastoro- 

dzinnego bloku w  Kamieniu. - A/a 
zeb ran iu  po w iedz ie li, że w in n i 
są właściciele, bo nie otw ieramy  
okien. W  poko ju  czarno, m eble  
pleśnieją, a do łaz ienk i to strach  
wejść - pokazuje kolejne pomiesz
czenia Zbigniew Ratajczak, jeden 
z w łaścicieli mieszkań. - Oni ten 
dach, aby doklejają, ale żeby zro
b ić  ja k  s ię  należy, to ju ż  n ie  - 
w tóruje mu żona. Najpierw była 
w ilgoć, potem ściany zrobiły się 
czarne, na koniec wszystko od- 
padło z farbą, a pleśń weszła na 
meble.

s. VI

■  D yrektor 
płacił, ja k  były 
pieniądze

. B lisko 9 0  tys. z ł zalega Ko
munalny Zakład Budżetowy w  Ja
raczewie Urzędowi M arszałkow
skiemu w  Poznaniu. Od 20 01  r. 
„komunalka” nie wnosiła regularnie 
opłat za korzystanie ze środowiska.. 
Zupełnie inne dane przedstawia 
jaraczewski urząd.

s. III

■  Nie ma
na turnusy  
rehabilitacyjne
0  ok. 65 0  tys. zł mniejszą do

tację z PFRON-u otrzymało w  tym 
roku Powiatowe Centrum Pomo
cy Rodzinie w  Jarocinie. - Mamy 
przed sobą rok trudnych decyzji. 
Zmniejszenie dotacji je s t prawdo
podobnie skutkiem  cięć budżeto
wych. Tylko, dlaczego to właśnie 
niepełnosprawni muszą być o fia 
ram i kryzysu? - pyta Przemysław 
Masłowski, kierownik jarocińskiego 
PCPR-u.

s . II

■  Coś z tym fantem 
trzeba zrobić
„Szanse i zagrożenia dla pol

skiego rolnictwa w obliczu kryzysu 
gospodarczego" - pod tak im  ha
słem zorganizowano w  Jaraczewie 
forum rolniczo-samorządowe. Głos 
zabra ł m .in . poseł PSL Andrzej 
Grzyb. - Kryzys gospodarczy nie 
je s t zaw iniony a n i przez po lskich  
ro ln ików , a n i przez Polskę, an i 
przez Europę. Powstał w zupełnie  
innym miejscu. Ameryka Północna 
je s t m iejscem , gdzie się to wylę
gło.
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KONIECZNA
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P E Ł N I Ą

• Powiatowy Rzecznik 
Konsumentów 
w każdy w torek i piątek 
w godz. 8 .0 0  - 1 4 .0 0  
w  środy
w  godz. 1 0 .0 0  - 1 6 .0 0  
ul. Kościuszki 16, 
pok. nr 2
tel. (0 -6 2 ) 7 4 7 -7 3 -4 2

• Powiatowy Urząd 
Pracy w  Jarocinie 
te l. (0 -6 2 ) 7 4 7 -3 5 -7 9  
lub (0 -6 2 ) 5 0 5 -2 5 -8 7  
promocja zatrudnienia 
i instytucje rynku pracy: 
te l. wew. 4 0  
instrum enty rynku 
pracy - form y pomocy 
dla pracodawców 
i bezrobotnych: 
te l. wew. 41

• Urząd Skarbowy 
w  Jarocinie 
podatek dochodowy 
od osób fizycznych: 
te l. (0 -6 2 ) 5 0 5 -6 0 -4 0  
podatek dochodowy 
od osób prawnych: 
te l. (0 -6 2 ) 5 0 5 -6 0 -5 4  
podatek od tow arów  
i usług:
te l. (0 -6 2 ) 5 0 5 -6 0 -3 3  
podatek od spadków, 
darow izn i od czynności 
cyw ilnopraw nych: 
te l. (0 -6 2 ) 5 0 5 -6 0 -3 4

• Punkt inform acyjny 
W R P 0 w  Jarocinie 
S tarostwo Powiatowe, 
pokój nr 5a
tel. (0 -6 2 ) 7 4 7 -1 9 -7 4

• Jarociński Fundusz 
Poręczeń Kredytowych 
Urząd M iejski 
w  Jarocinie
te l. (0 -6 2 ) 7 4 7 -2 6 -1 1  
wew. 2 0 2

• Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie 
w  Jarocinie
te l. (0 -6 2 ) 5 0 5 -5 0 -8 5  
lub (0 -6 2 ) 5 0 5 -4 6 -0 6

• Państwowa Inspekcja 
Pracy w  Ostrowie W lkp. 
te l. (0 -6 2 ) 7 3 7 -4 6 -0 0

• Ośrodek Interw encji 
Kryzysowej
tel. (0 -6 2 ) 7 4 7 -7 4 -6 0  
dodatkowe dyżury od 
godz. 1 6 .0 0  do 1 9 .0 0

T ru d n e  d e c y z je  P o w ia to w e g o  C e n t ru m  P o m o c y  R o d z in ie

00

Nie ma na turnusy rehabilitacyjne *
O ok. 6 5 0  tys. z ł m niej

szą dotację z PFRON-u otrzy
mało w  tym roku Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie 
w  Jarocinie. - Mam y przed  
sobą rok trudnych decyzji. 
Z m n ie jszen ie  d o ta c ji je s t  
prawdopodobnie skutk iem  
c ię ć  budże tow ych . Tylko, 
dlaczego to w łaśnie n iepe ł
nosprawni muszą być ofiara
m i kryzysu? - pyta Przemy
sław  Masłowski, kierownik 
jarocińskiego PCPR-u.

W  ubiegłym  roku cen
trum  otrzymało z PFRON-u 
1 min 900  tys. zł, z czego ok. 
5 8 0  tys. z ł m usia ło  prze
kazać na Warsztaty Terapii 
Zajęciowej. W  tym roku do
tacja wynosi 1 min 250  tys. zł, 
z tego na WTZ-y trzeba oddać 
6 6 0  tys. zł. - W  te j sy tu
a c ji pieniędzy, które zosta- 
ją  w PCPR-ze, je s t o po ło 
wę m n ie j n iż  w ub ieg łym  
roku - wyjaśnia Masłowski.

W  związku z tym  zabraknie 
funduszy między innymi na 
turnusy rehabilitacyjne, l i
kw idację barier arch itekto
nicznych, rozpoczęcie dzia
ła lności gospodarczej oraz 
refundację tworzenia miejsc 
pracy dla n iepe łnosp raw 
nych. ■

16 0  tys. z ł z PFRON- 
owskiej dotacji PCPR prze
znaczy ł na tu rnu sy  reha
b ilita cy jn e . P ieniądze ju ż  
rozdysponowano. - Wszystko 
zostało rozdzielone na wnio
ski, które zostały złożone od  
początku tego roku. Było ich  
226. M ało tego, żeby zre
alizować w ięcej wniosków, 
obn iży liśm y wysokość do 
finansowania o ok. 2 0  %. 
Jest ono różne i  zależy od 
stopnia niepełnosprawności. 
Na przykład osoby ze znacz
nym stopniem  otrzymywały 
do te j pory dofinansowanie  
w wysokości 8 0 2  zł, a teraz

będzie to 64 2  z ł - tłum aczy 
kierownik PCPR-u. Przemy
sław Masłowski tw ierdzi, że 
m ia ł do wyboru - albo ob
niżyć dofinansowanie, albo 
odrzucić 40  wniosków.

Z powodu zmniejszenia 
dotacji PCPR będzie zmuszo
ny ograniczyć również pomoc 
przy likw idacji barier archi
tektonicznych. - Już w ubie
głym roku nie zrealizowaliśmy 
wszystkich wniosków, część 
została przerzucona na ten 
rok. Myślę, że będziemy mogli 
udzielić pomocy finansowej
- też w obniżonej wysokości
- przy likw idacji ok. 45  ba
rier. Na pewno w pierwszej 
kolejności będą rozpatrywane 
osoby, które mają duże trud
ności z poruszaniem - są na 
wózkach czy po amputacji. 
Nigdy dotąd nie potrzebowa
liśm y stosować takiego roz
graniczenia - podkreśla szef 
PCPR-u.

Centrum pomocy rodzi
nie od dwóch lat przydziela 
bezzwrotne dofinansowanie 
na rozpoczęcie działalności 
gospodarczej przez osoby nie
pełnosprawne. W  tym roku na 
ten cel może przeznaczyć 50 
tys. zł, czyli zrealizować 4  wnio
ski. - W  ubiegłym roku pomo
gliśmy rozpocząć działalność 
gospodarczą dwóm osobom 
i  dofinansowaliśmy utworzenie 
dwóch miejsc pracy dla niepeł
nosprawnych. W  tym roku na 
refundację miejsc pracy nie 
mam y w ogóle pien iędzy - 
mówi kierownik.

Przemysław Masłowski li
czy na to, że PFRON w ciągu 
roku przekaże jeszcze jakieś 
środki na realizację zadań. 
Opiera to jednak ty lko  na 
doświadczeniach z lat ubie
głych. W  tym  roku fundusz 
nie zapowiedział jeszcze żad
nych dodatkowych dotacji.

(ann)

Przemysław 
Masłowski

kierownik Powiatowego Centrum Pomocy
Rodzinie w Jnrocinie

To jest duży dylem at, czy re
a lizow ać re hab ilita c ję  spo
łeczną, czyli to  wszystko co 
jest niepełnosprawnem u po
trze bne  do sam odzie lnego 
fu n kc jo n o w a n ia , czy reha
b ilitac ję  zawodową - pom a
gać chociażby w  tw orzeniu  
s tanow isk pracy. Z tym , że 
pracodawca na stanow isko 
pracy w niosku je na przykład 
o 4 0  tys. zł, bo zakupił nową 
maszynę, przy które j może 
pracować niepełnosprawny. 
Ja mogę takie dofinansowanie 
przyznać, ale z drugiej strony 
za te  pieniądze mogę kupić 
ileś w ózków  in w a lid zk ich , 
nie m ówiąc już o aparatach 
słuchowych czy pieluchomajt- 
kach. Dlatego siłą  rzeczy w y
bieram to  drugie.
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Sześć tygodni na rachunek
O d b io rcy  en e r

g ii - zarów no indy
w id u a ln i,  ja k  i f i r 
my - mogą zgodnie 
z prawem  zad łużać 
się w  energetyce na 
sześć tygodni, licząc 
od momentu upływu 
terminu płatności, bez 
groźby odcięcia prą
du, ale od zaległych 
na leżności zap łacą

odsetki w  wysokości 
13 % w  skali roku.

Jeśli po up ływ ie 
sześciu tygodni sprze
dawca nie dostanie 
pieniędzy na czas, wy
łączy prąd. Za powtór
ne przyłączenie trzeba 
zapłacić. W  przypadku 
gospodarstwa domo
wego wznowienie do
staw  wstrzym anych

z powodu zaległości 
płatniczych to koszt 
70  zł netto. W  przy
padku odbiorców prze
mysłowych opłata wy
nosi 140 zł.

N o w e liz o w a n e  
obecnie prawo ener
getyczne nie przewi
du je zm ian w  zasa
dach wstrzymywania 
dostaw energii, (ann)-

W  nocy z soboty na niedzie lę 
- z 2 8  na 2 9  m arca przesuw am y 

w skazów ki zegarów z godz. 2 .0 0  na 3 .0 0 .
Tym sam ym  zm ien iam y czas 

z zim owego na le tn i.

W ypełnisz  
- nie u trac isz ulgi

I EGZEKUCJA NALEŻNOŚCI ZA PRĄD:
- sprzedawca wystaw ia fakturę z term inem  płatności
- przy braku płatności w  te rm in ie  czeka m iesiąc na zapłatę
- po up ływ ie miesiąca pow iadam ia odbiorcę o zam iarze 

w ypow iedzenia um ow y i wyznacza dwa tygodnie na zapłatę 
bieżących i zaległych należności

- w  przypadku braku płatności po up ływ ie sześciu tygodni, zleca 
dystrybutorow i zaprzestanie dostaw  energii

PRĄD MOŻE ZOSTAĆ ODCIĘTY TAKŻE Z INNYCH POWODÓW 
N IŻ BRAK PŁATNOŚCI:

- gdy insta lacja elektryczna odbiorcy stwarza zagrożenie dla zdrow ia, 
życia i środowiska

- gdy odbiorca kradnie prąd
- przy braku zgody odbiorcy, który jest nierzetelnym p ła tn ik iem , 

na zainsta low anie licznika przedpłatowego
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W  tym  roku możemy sobie 
odliczyć od podatku 1 .173 ,70  zł 
za każde dziecko. By skorzystać 
z ulgi, należy wypełnić załącznik 
PIT-O. Formularz wydrukowany 
przez m inisterstwo finansów za
wiera rubryki, których nie trzeba 
wypełniać. Jeśli jednak to zrobi
my, nie grozi nam utrata ulgi.

Pełną ulgę w w ysokośc i 
1 .1 73 ,70  zł za 2 0 0 8  rok może 
sobie odliczyć każdy podatnik ma
jący dziecko - nawet jeśli dziecko 
urodziło się 31 grudnia 2 0 0 8  
roku. Ta zasada ulegnie zmianie 
dopiero w rozliczeniach za 2 0 09  
rok - wtedy wysokość ulgi będzie 
uzależniona od liczby miesięcy w 
roku, w  których podatnik opie
kował się dzieckiem. I dopiero 
wówczas obecny formularz PIT-O,

zawierający poświęconą dzieciom 
część E, będzie m iał pełne zasto
sowanie.

W  rozliczeniu za 2 0 0 8  rok 
części E na stronie 3 podatnik 
nie powinien wypełniać w  ogóle. 
W  formularzu PIT-O wypełniamy 
jedynie poz. 3 4  - liczba dzieci, 
oraz poz. 35 , w  której wykazuje 
się kwotę odliczenia (ewentual
nie poz. 36 , gdy kwotę odliczeń 
wykazuje małżonek).

Informacja o tym, że część E 
zacznie obowiązywać dopiero za 
rok-, jest zawarta w  formularzu, 
jednak wielu podatników może 
jej po prostu nie zauważyć.

Wypełnienie części E nie bę
dzie jednak skutkowało utratą 
ulgi. Urzędy skarbowe nie będą 
brały tej części pod uwagę, (ann)
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OFERTY PRACY W  KRAJU NA DZIEŃ 2 0 .0 3 .2 0 0 9  r.
kandydat do służby w policji, koordynator ds. jakości i serwisu, sprzedawca/barman, 
monter wykrbjników, projektant opakowań, pracownik działu marketingu, telemarketerka, 
sprzedawca/pracownik biurowy, malarz budowlany, mechanik samochodowy, przedstawiciel 
handlowy ze znajomością tworzyw sztucznych i opakowań, szwaczka, pomocnik murarza, 
mechanik pojazdów samochodowych, przedstawiciel mobilny, kierowca kat. C+E, partner 
handlowy, sprzedawca, pracownik do pilnowania mienia, asystent informatyka, asystent 
usług pocztowych, pracownik ds. ekspedycyjno-rozdzielczych, pomocnik pilarza, murarz

Wszystkie oferty pracy w kraju dostępne są na: www.epuls.praca.gov.pl 
oraz na www.pup.jarocin.pl

OFERTY PRACY ZA GRANICĄ NA DZIEŃ 2 0 .0 3 .2 0 0 9  r.
W ielka Brytania - programista PHFJ ślusarz narzędziowy, kierowca busa, N iemcy - tech
nik dentystyczny, kierownik budowy, przedstawiciel handlowy, Norwegia - stolarz/cieśla, 
pracownik w gospodarstwie rolnym, personel do pracy w restauracji, Szwecja - pracownik 
do zbierania owoców, Czechy - programista baz danych, Finlandia - lekarz ogólny

Oferty pracy za granicą dostępne są na: w w w .w up.poznan.p l,w ww.pup.jarocin.pl 
oraz www.eures.praca.gov.pl

ADRES REDAKCJI: 63-200 Jarocin, ul. Wolności la , tel./fax (0-62) 747-37-60; 747-15-31, e-mail - redakcja@gj.com.pl, http://www.gj.com.pl
REDAGUJE ZESPÓŁ: Anna Gauza, Anna Konieczna, Anna Kopras-Fijotek, Bartosz Nawrocki, Piotr Piotrowicz (redaktor naczelny), Elżbieta Rzepczyk, Lidia Sokowicz, WYDAWCA: Południowa Oficyna 
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J a ro c iń s k i F u n d u s z  P o ręczeń  K re d y to w y c h  rozsze rza  d z ia ła ln o ś ć

Gminna spółka dealerem
Nawet 120 tys. zt pożyczki 

będzie mógł dostać przedsię
biorca, który zgłosi się do Jaro
cińskiego Funduszu Poręczeń 
Kredytowych. Spółka pop i
sała umowę z W ielkopolską 
Agencją Rozwoju Przedsię
biorczości w  Poznaniu. W ten 
sposób stała się pośrednikiem 
w udzielaniu pożyczek przez 
agencję. W szystkie fo rm a l
ności będzie można załatw ić 
w Jarocinie, a pieniądze do
stać najpóźniej w  20  dniu od 
momentu złożenia wniosku.

Pożyczkę może otrzymać 
zarówno przedsiębiorca już 
działający, jak i osoba zakłada
jąca firm ę. - Ci, którzy chcie- 
Uby rozpocząć dz ia ła ln ość  
i  skorzystać z naszej pożycz
ki, w m om encie  ub iegan ia

się o nią nie muszą jeszcze  
fizycznie działać, m ieć rego
nu, czy wpisu do ew idenc ji

- wyjaśnia wicedyrektor WARP 
Paweł Jodko. - Po wydaniu  
decyzji o pozytywnym rozpa

Dzięki umowie, JFPK będzie nie tylko pośrednikiem w udzielaniu 
kredytów przez agencję. W  siedzibie funduszu będzie m ieścił się 
punkt konsultacyjno-pożyczkowy WARP

trzeniu wniosku o pożyczkę, 
prosim y k lienta o zarejestro
wanie firmy. Dlatego, że umo
wę możem y podp isać tylko  
z przedsiębiorcą. Prezes JFPK 
Robert Cieślak dodaje, że po
życzki WARP-u będą uzupeł
nieniem dotacji z Powiatowego 
Urzędu Pracy na rozpoczęcie 
działalności. Tym bardziej, że 
dofinansowanie z PUP może 
stanowić 25  % wkład własny 
wymagany przy ubieganiu się 
o pożyczkę. Może to być nie 
tylko gotówka, ale udokumen
towane poniesione nakłady 
(np. na zakup sprzętu) oraz 
m ajątek wykorzystywany do 
p row adzen ia  d z ia ła ln o ś c i. 
Pożyczka udzie lana jest na 
pięć lat, a jej oprocentowanie 
wynosi od 7 ,7 8  do 10 ,78  %.

Pieniądze należy przeznaczyć 
na inwestycje lub działalność 
obrotową. Nie mogą być w y
dane na pensje dla pracowni
ków, ZUS czy podatki.

Wsparcie nie jest przewi
dziane dla rolników, ogrodni
ków oraz osób prowadzących 
gospodarstwo agroturystycz
ne i działalność gospodarczą 
w  tzw. specjalnych działach 
produkcji rolnej (np. uprawa 
grzybów lub prowadzenie pa
sieki).

Do tej pory WARP udzielił 
11 pożyczek przedsiębiorcom 
z naszego powiatu na kwotę 
8 1 0  tys. zł. - JFPK będzie  
nie tylko dealerem  naszych 
pożyczek na waszym terenie, 
ale będzie mógł częściowo za
bezpieczyć pożyczki dla osób,

które nie będą m ia ły poręczy
cie la - wyjaśnia Paweł Jodko. 
Dodaje, że w okresie kryzysu 
zainteresowanie pożyczkami 
rośnie. - Ich zaletą je s t do
stępność - mówi wicedyrektor. 
- W  bankach w te j chw ili cięż
ko o kredyt. Może to dziwnie  
zabrzmi, ale w kryzysie widzę 
dla nas plusy - wyznaje Jodko. 
Zaznacza, że agencja miała 
do tej pory w  Jarocinie punkt 
konsu ltacy jny w  starostw ie 
powiatowym . - Niestety nie  
działa! on efektywnie - ocenia 
wiceszef WARP-u.

(ag)

•k "k rfc

W ię c e j in fo rm a c ji na 
w w w .w a r p .o r g .p l  o ra z  
ww w.jfpk.jarocin .com .p l
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H ipoteka  na szkole  
i s traży  m ie jsk ie j

Działka, na której stoją budynki SP nr 2 i hali sportowej, ma być objęta hipoteką 
zabezpieczającą kredyt JTBS

Dyrektor płacił, 
jak były pieniądze

B lisko  9 0  tys. z ł zalega 
Komunalny Zakład Budżetowy 
w  Jaraczew ie Urzędowi M ar
szałkowskiemu w  Poznaniu. Od 
2001 r. „komunalka” nie wnosiła 
regularnie op łat za korzystanie 
ze środow iska. Zupełn ie inne 
dane przedstawia jaraczewski 
urząd.

W edług tych  uzyskanych 
w  Urzędzie Gminy w  Jaraczewie 
dług KZB wobec Urzędu Mar
szałkowskiego wynosi 34 .353  zł. 
- W  listopadzie 2 0 0 8  r. zakład  
z ło ży ł do m arsza łka  wniosek  
o rozłożenie na raty zaległości. 
O trzym ał pozytywną decyzję. 
Spłatę zaległości rozłożono na 
raty do listopada 2011 r. - mówi 
Stanisław Andrzejczak, zastępca 
wójta Jaraczewa. Utrzymuje, że

są to ubiegłoroczne zaległości 
wraz z odsetkami za 2 0 0 7  r.

O płaty środow iskow ej nie 
uiszczał poprzedni dyrektor KZB 
Konrad Kołacki. Dlaczego? - Były 
odprowadzane, ja k  byty p ien ią 
dze. (...) To je s t zakład, gdzie  
trzeba ściągnąć p ieniądze, nie  
leżą na półce, tak ja k  w g m i
nie. Zwróciliśmy się z wnioskiem  
o rozłożenie na raty - tłum aczy 
Kołacki.

Zgoła odmienne dane „Gaze
ta” uzyskała w  Urzędzie Marszał
kowskim . Zdaniem biura pra
sowego marszałka jaraczewska 
kom unalka musi zapłacić b li
sko trzykrotnie więcej niż podaje 
urząd gm iny - 8 9 .3 2 4 ,6 5  zł, 
w. tym  7 .3 3 1  z ł odsetek za 
zw łokę. K łopoty z p ła tnościa

m i w y s tą p iły  ju ż  w  2 0 0 1  r. 
„B rak wnoszenia op ła t za ko
rzystanie ze środowiska przez 
KZB w' Jaraczew ie u jaw niony  
zosta ł w wyniku prowadzonej 
przez D epa rtam en t Ś rodow i

ska U rzędu M arsza łkow sk ie 
go w P o z n a n iu  w in d y k a c ji 
na leżnośc i. Z ak ła d  o trzym a ł 
10  upom nień oraz wystaw io
no 14  tytu łów  wykonawczych. 
Prowadzone postępowanie eg
zekucyjne zostało wycofane na 
wniesienie przez dłużnika proś
by o jego zawieszenie w związku 
ze złożonymi wnioskami z ordy
na c ji podatkowej o rozłożenie  
zaległości na ra ty"- pisze Anna 
Koczorowska z Biura Prasowego 
UM w  Poznaniu.

(era)

Działki, na których stoją budynki: 
Szkoły Podstawowej nr 2 i hali sportowej 
w Jarocinie oraz straży m iejskiej mają 
być zabezpieczeniem sp ła ty kredytu 
śc iąganego przez gm inną spółkę. Ja
rocińskie Towarzystwo Budow nictwa 
Społecznego stara się o 6 min 373  tys. zł 
aa dokończenie budowy 63-rodzinnego 
bloku mieszkalnego na osiedlu Rzeczpo

spolitej. - W  trakcie ostatnich negocjacji 
1 Bankiem  Gospodarstwa Krajowego 
baszta możliwość - przy rozpatrywaniu  
Wniosku - konieczności dodatkowego 
zabezpieczenia kredytu, który będzie  
brał ja roc ińsk i TBS - uzasadniał projekt 
uchwały podczas sesji w iceburm istrz 
'Ańtosław Gibasiewicz. - Elementarna  
Przyzwoitość wymaga, żebyście pano
wie uzgodnili wspólne stanowisko, je ś li 
Qhodzi o uzasadnianie tego p ro jek tu  
uchwały - zw rócił uwagę w iceburm i
strzow i radny Paweł N iew iadom ski. 
W yjaśnił, że na posiedzeniu kom isji 
budżetu - w  przerw ie sesji - zapytał 
Prozesa JTBS, czy były prowadzone 
rozmowy i czy to bank sugerował, że 
będzie wym agał dodatkowego zabez- 
P|eczenia. - Usłyszałem odpowiedź, że 
nie - relacjonował Niewiadomski. Dodał, 
2e uchwała m ia ła  zostać w yw ołana

z in icjatywy prezesa JTBS. Szef spółki 
Tomasz W awrocki po tw ie rdz ił słowa 
radnego: - Oświadczam, że nie było żad
nych ofic jalnych rozmów z bankiem  na 
tem at kaucji. Tomasz Wawrocki stwier
dził, że wyniknęło nieporozumienie, bo 
wcześniej rozmawiał z wiceburmistrzem 
o hipotece. Podkreślił, że spółka chce 
być przygotowana, gdyby bank zażą
dał dodatkowego zabezpieczenia, stąd 
uchwała.

Za wyrażeniem zgody na ustanowienie 
hipoteki kaucyjnej do wysokości 5 min 
20 0  tys. zł głosowało 17 radnych. Prze
ciwny był Marek Przymusiński, a od głosu 
wstrzymał się Paweł Niewiadomski.

W  ustanowieniu hipoteki na działce 
szkolnej niczego dziwnego nie widzi w i
ceburmistrz Robert ftaźmierczak, które
mu podlegają placówki oświatowe. - To 
nie je s t przecież niegroźnego - uważa. 
- Co to za różnica, czy to jes t szkoła nr 2, 
czy którakolwiek inna? Co na to dyrektor 
szkoły Anna Niestrawska? - Działka, 
ja k  i  budynki są własnością gminy, ja  
m am  ty lko  w zarządzie. W ła śc ic ie l 
decyduje, ja ką  dzia łkę wystawia jako  
zabezpieczenie kredytu. N ie mam na 
to żadnego wpływu - stwierdza.

(ag)

ZALEGŁOŚCI JARACZEWSKIEJ KOMUNALKI
- WEDŁUG URZĘDU MARSZAŁKOWSKIEGO

• od IV kwarta łu 2 0 0 1  roku do IV kw arta łu  2 0 0 2  roku oraz 
za IV kw arta ł 2 0 0 3  roku - zaległość w  kwocie 2 4 .8 5 7 ,5 1  zł 
dotycząca należności głównych oraz 1 6 .7 6 6 ,7 0  zł - zaległość 
dotycząca odsetek karnych na dzień złożenia wniosku, rozłożo
na na 10 rat. Zapłacono w term in ie 8  rat, pozostały do zapłaty 
2 raty: 9  rata płatna do 31 marca 2 0 0 9  r. oraz 10 rata płatna do 
31 maja 2 0 0 9  r.
• od I półrocza 2 0 0 7  r. do II półrocza 2 0 0 7  roku - zaległość 
w kwocie 2 .5 1 2 ,3 2  zł dotycząca należności głównych oraz 342  zł
- zaległość dotycząca odsetek karnych na-dzień złożenia wniosku, 
rozłożona na 2 raty: pierwsza rata płatna do 3 0  czerwca 2 0 0 9  r., 
druga do 30  września 2 0 0 9  r.
• za I półrocze 2 0 0 8  roku - zaległość w  kwocie 29 .601  zł dotycząca 
zależności głównych oraz 1 .2 6 6  zł - zaległość dotycząca odsetek 
karnych na dzień złożenia wniosku, rozłożona na 10 rat płatnych 
od 30  listopada 2 0 0 9  roku do 3 0  listopada 2 0 11  roku.

W  dniu 30  stycznia br. p ła tn ik  zw rócił się także z wnioskiem  
o układ ratalny dotyczący:
• zaległości za II półrocze 2 0 0 5  roku w  wysokości 4 .9 1 1 ,4 8  zł 
dotyczącej należności głównych, 1.881 zł - zaległości dotyczącej 
odsetek karnych na dzień złożenia wniosku oraz 8 ,8 0  zł - zale
głości dotyczącej kosztów upomnień,
• opłat za korzystanie ze środowiska za II półrocze 2 0 0 8  roku 
w  wysokości 3 8 .1 8 7  zł dotyczącej należności głównych.
Sprawa jest obecnie w  trakcie rozpatrywania.

http://www.jarocinska.pl
http://www.warp.org.pl
http://www.jfpk.jarocin.com.pl
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Coś z tym fantem trzeba zrobić
Kto jest w inny kryzysowi? Jakie są jego skutki? Jak poradzić sobie z dylematem dotyczącym żywności genetycznie modyfikowanej - to 

niektóre z problemów, o których dyskutowali rolnicy i samorządowcy z terenu powiatu.

- Często podkreślam y, że po lska żywność je s t  zdrowa - mówił w Jaraczewie poseł Andrzej Grzyb

„Szanse i zagrożenia dla 
polskiego ro ln ic tw a w  o b li
czu kryzysu gospodarczego” 
- pod takim  hasłem zorgani
zowano w  Jaraczewie forum 
rolniczo-samorządowe. Głos 
zabrał m.in. poseł PSL Andrzej

Grzyb. - Kryzys gospodarczy 
nie je s t zaw iniony an i przez 
po lsk ich rolników, an i przez 
Polskę, a n i p rzez  Europę. 
P ow sta ł w zu p e łn ie  innym  
miejscu. Am eryka Północna 
je s t  m ie jscem , gdzie się to

wylęgło. Ta n ieogran iczona  
chęć zdobywania p ien iędzy  
sp ra w iła , że wypuszczono  
tak ie  in s tru m e n ty  fin a n so 
we, toksyczne, że powstało  
z tego powodu wiele kłopotów  
- m ów ił poseł. Zwrócił uwagę

również na skutki liberalizacji 
polityki bankowej, odpuszcze
nie zasad ostrożnego udziela
nia kredytów.

Kolejną kwestią poruszoną 
przez Andrzeja Grzyba w  jego 
wystąpieniu był problem żyw
ności genetycznie modyfikowa
nej. - Jest decyzja polskiego 
rządu, je s t ustawa dotycząca 
te j sprawy - Polska ma być 
obszarem wolnym od uprawy 
roślin genetycznie m odyfiko
wanych. Często podkreślamy, 
że polska żywność je s t zdrowa
- m ówił poseł. - Z drugiej stro
ny w roku ubiegłym musieliśmy 
przedłużyć okres stosowania 
m .in. mączek pochodzących 
z soi genetycznie m odyfiko
wanej jako źródła białka. Par
lamentarzysta stw ierdził, że 
w  Polsce musi zostać przepro
wadzona debata na ten temat.
- Z je d n e j strony mamy zakaz 
uprawy tych roślin, z drugiej 
strony mam y inform acje, że 
w Polsce je s t uprawiana, ze 
względu na omacnicę proso- 
wiankę, takiego szkodnika, 
właśnie kukurydza genetycz

nie modyfikowana - podkre
ślił. - Coś z tym fantem trzeba 
zrobić. Po raz pierwszy zosta
ły zlecone badania, ja k i je s t 
wpływ żywności genetycznie  
m odyfikow ane j na zw ierzę
ta - przeprowadza je  Instytut 
Weterynarii w Puławach - i  na 
ludzi. Zwracając się zarówno 
do rolników, jak i działaczy sa
m orządowych poseł zw rócił 
uwagę na to, by odpowiedzieć 
sobie na pytanie - czy jesteśmy 
w  Polsce w  stanie wyprodu
kować białko krajowe. - Może 
trzeba będzie przywrócić krzy
żowe skarmianie m.in. mączki 
zwierzęcej, bo przecież to jest, 
prawdę mówiąc, jawne marno
trawstwo białka, dobrego b ia ł
ka - mówił Andrzej Grzyb. - Ale 
tylko - skarm ianie krzyżowe, 
bowiem przeżuwacze nie mogą 
być karm ione m ączkam i od 
przeżuwaczy. Byłby to sposób 
rzeczywistego udokumentowa
nia, że polska żywność je s t  
wolna od dodatków genetycz
nie modyfikowanych.

Jaka je s t a lte rna tyw a?  
- O tw ieram y się na uprawę

ro ś lin  gene tyczn ie  m o d y fi
kowanych, ale skazujemy się 
również na to, że stosujemy 
środk i pochodzące od tych  
firm , które produkują i  rośliny 
modyfikowane, i  jednocześnie 
środk i ochrony roślin. I nie  
m am y argum entu , że poi-, 
ska żywność ma szczególne 
walory - kontynuował Grzyb. 
Według posła trzeba się za
stanowić, czy chcemy utrzy
mania obecnej polityki rolnej 
i jak efektywność w  rolnictwie 
połączyć z jakością polskiej 
żywności. Zdania są bardzo 
podzielone. - Jedni uważają, 
że trzeba zakazać stosowania 
mączek pochodzących z soi, 
bo Polska ma być abso lu t
nie, w 1 0 0  % wolna od GMO 
- powiedział. - Do Polski je s t 
jednak przywożony duński bo
czek czy inne mięso, które jes t 
produkowane w oparciu o soję 
genetycznie modyfikowaną. Ta 
cena je s t niska. Jak dojdzie  
do tego, że będziemy kupowali 
droższe bia łko do produkcji, 
nie jesteśm y w stanie w ogóle 
konkurować. (a k f)

---------- O G Ł O S Z E N I A

N ajw ięcej 
w  Jaraczew ie

2 1 6  jarocińskich rolników uczestniczyło w szkoleniach zorgani
zowanych przez Biuro Powiatowe Agencji i Restrukturyzacji i Mo
dernizacji Rolnictwa. W łaściciele gospodarstw mogli się zapoznać 
z zasadami wypełn iania wniosków o płatności obszarowe 2 0 0 9 . 
Drugim tematem był program rolnośrodowiskowy

Szkolenia przeprowadzono w  każdej z gmin. Największy zaintere
sowanie było w  Jaraczewie. Uczestniczyły w  nim 83 osoby, (e ra )

M A S Z Y N Y
U Ż Y W A N E

AMA Export-lm port 
Andrzej Tama

Stary Olesiec 24a, 
63-313 Chocz

_ _ _ _  trasa
- ciągniki rolnicze Września Ka

- p ług i ob rotow e
- kom ba jny  zboźow
- p rasy zw ija jące
- ag rega ty  upraw ne

— ------------------------------- ---------------  O G Ł O S Z E N I A  ---------------------------------------------!-------

SKUP
MACIOR  

i KNURÓW
- przyjeżdżamy po każdą sztukę 

do gospodarstwa
- ważymy wagą elektroniczną
- nie przeceniamy dużych sztuk
- płacimy gotówką lub przelewem

S P R Z E D A M

PISKLĘTA
KACZE

MULARD
PEKIN

BARBARIE

S P R Z E D A M

JAJKA
KONSUMPCYJNE

te l.  ( 0 -6 1 )4 2 7 -1 8 -1 7  
0 -6 0 8 /4 3 9 -1 2 5

PROMOCYJNE CENY!!!

Tel. 0 - 5 0 2 / 5 9 2 - 1 9 5

ZPM BIERNACKI 
SP. Z O.O. 
U B O JN IA  

W  G O LIN IE

A G R O  - M IX
C zęśc i do c ią g n ik ó w  i m aszyn^ 
ro ln ic z y c h , m a szyn y  ro ln ic z e

P R O W A D Z I S K U P  Ż Y W C A  

W O Ł O W E G O  I W IE P R Z O W E G O  
K O N K U R E N C Y J N E  C E N Y  

D O G O D N E  W A R U N K I P ŁA TN O Ś C I 

R Z E T E LN E  R O Z L IC Z E N IE  
W E D Ł U G  K LA S  P O U B O JO W Y C H

Z A P R A S Z A M Y  D O  W S P Ó Ł P R A C Y

S K U P  B Y D Ł A  N A  U B Ó J
Z  K O N IE C ZN O Ś C I 

0 -6 9 7 /8 0 6 -6 0 9
(O d b ió r  c a łą  d ob ę , w ła s n y m  tra n s p o rte m )

T E L E F O N  K O N T A K T O W Y  

(0-62) 747-09-30 ,0 -695 /803-302 , 
0 -607/585-004

OGUMIENE 
12,4x28 - 560 zł 
14 ,9x28-695 zł 
Rozsiewacz nawozu 
400 kg lejowy - 825

Jarocin ul. Poznańska 1 te l.0 -5 0 4 /8 6 8 -9 6 6
Nosków ul. Koźmińska 2 7  te l. 0 -5 0 6 /3 1 0 -0 8 8  
W itaszyce ul. Al. W olności 7 te l. 0 -5 0 4 /8 6 6 -6 9 9

P.P.H.U.
K . K A C ZM A R
WĘGIEL
ORZECH 6 3 0  Z ł/t
MIAŁ 24 ty s . k a lo r ii 5 1 0  Zł/t
FLOTOKONCENTRAT410 z ł/t
2 7  ty s . k a lo r ii

PRZY W IĘ K S ZY M  ZA K U P IE  
CENY H U R TO W EI

t f iń v ‘ t o a  ą

.łSyźgBĄft i  4 4  i ł

r zy-s: Ań
• gy 4 6 0  U
igy «
Veył6'.'A,'. .3 p

te l. (0-62, 749-62-50 
0-601/437-755

NAWOZY
SALETRA AMONOWA CAN 

SALETRA MAGNEZOWA'34%  N 
SÓL POTASOWA 60%

FOSFORAN AMONU 
SIARCZAN AMONU 
NPK 15-15-15

1 1 8 0  Zł/t 
1 2 0 0  zł/t 
2 1 5 0  zł/t 
2 3 5 0  zł/t

8 9 0  zł/t 
1 6 8 0  zł/t

PASZE - KONCENTRATY
SANO PROMOCJA OBNIŻKA 4  zł OD KAŻDEGO WORKA 

KARMEX B-18 SUPER 760 zVt, OTRĘBA PSZENNA 370 zK, ŻYTNIA 360 44 
KONCENTRAT DLA TRZODY PROYLS (40% białka; 4,4% lizyny) 1960 zVt

B E e w  

© nas ©BoOafcB
Odbieramy 

pojedyncze sztuki

Tel. 667 300 427, 
667 300 426

^ K U P I Ę ^

T U C Z N IK I  
M A C IO R Y  

K N U R Y  
oraz BYDŁO

Tel. 0 -6 6 9 /5 7 4 -5 3 8

http://www.jarocinska.pl
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D o  p a ź d z ie r n ik a  p r z y s z łe g o  r o k u

AQUAPARK 
ZA 13 MLN ZŁ
Ponad 13 m in zł ma kosztować budowa 
aquaparku na terenie spółki Jarocin - Sport. 
Najkorzystn ie jszą ofertę w  przetargu złożyła 
firm a Rem-Bud z Jarocina:

Portal „GAZETY JAROCIŃSKIEJ”
KOMENTARZE ZACZERPNIĘTE

zwww.jarocinska.pl

C , z p o rta lo w e g o  fo ru m

Grześ: a może zam iast bujać w  obłokach... pokombinować jak 
tworzyć trw a łe  m iejsca pracy w Jarocinie. Nasza w ładza dalej 
buja w  obłokach i ładu je w  spó łki. Kto ma z tego kompleksu 
korzystać? Jarociniacy zarabiający 1/3 średniej krajowej? I tak 
wszystko skończy się prywatyzacją Jaroci-Sport i jarocinacy 
zobaczą figę z makiem  (czyli drogie b ilety). Tak jak z PECem, 
na jp ierw  sprzedaż a potem ... podwyżki energii.
Jaras: ||e takich aąuaparków w ybudow ał już REM-BUD? 
m arjan : pewnie kogoś znowu boli że w ykonawcą będzie lo 
kalna firm a, zatrudnia jąca lokalnych pracowników. Najlepiej 
jakby budow ał to  jakiś zachodni koncern, bo w tedy bardziej 
prawdopodobne byłoby że sąsiad tra fi na zasiłek i nie będzie 
jeździł lepszym sam ochodem ....
zaza: możemy sobie tu w ydziw iać, i tak zrobią co będą chcie- 
li, nie ma mocnych na nich, i po co nam taki w odny park?? 
m ieszkań brakuje a tu dysydenci sw oje w iz je  uskutecznić 
chcą, jak  nie lotn isko , to  aquapark, jak nie to  to jeszcze coś 
w ym yślą, tak to  jest ja k  do w ładzy do jdą marzyciele a nie 
ludzie realnie myślący
n icora j: ja k  tak czyta się powyższe komentarze to  w idać, że 
niektórych stać ty lko  na w ylew anie żółci przed m onitorem , 
przeprowadzana są inwestycje źle, nie ma inwestycji źle. za
stanówcie się o co w am  chodzi, teraz ludzie jeżdżą na basen 
do Krotoszyna lub Leszna a tak atrakcja będzie na m iejscu 
carlos: Moja córka skakała z radości po przeczytaniu tej w ia 
dom ości...n ie dziw ię się je j ani trochę. Ta radość to najlepszy 
kom entarz d la w szystk ich  na rzekaczy....B raw o dla w ładz 
Jarocina...

A Ty cieszysz się, że w  Jarocinie będzie aquapark? Czekamy 
na Twoje komentarze na w w w .ja roc inska .p l.

Pisownia, styl i ortografia oryginalna

Tak ma w yglądać ja roc ińsk i park wodny, którego oddanie do użytku p rzew idu je  się w  październ iku 2 0 1 0  r.

i

- Hf

Park wodny ma powstać obok krytej pływalni i składać 
s'ę z trzech stref: “ dzikiej rzeki" z wyspą, grotą i basenem 
rekreacyjnym, siedzisk z masażem, gejzerem i małą zjeż
dżalnią oraz brodzika dla dzieci oddzielonego balustradą od 
Pozostałych części basenu rekreacyjnego. - Jedną z na jw ięk
szych a trakc ji dla najm łodszych i nie tylko będą z ko le i dwie 
i2 0 -  i  80-m etrowe zjeżdżalnie - informuje Karolina Makowska 
2 jarocińskiego urzędu miejskiego.

W  kompleksie aąuaparku planuje się także urządzenie 
centrum SPA - m.in'. sauny parowe z wirem  wodnym, zapa
chowe, relaksacyjne oraz bicze wodne. To wszystko na terenie 
spółki Jarocin - Sport ma powstać do października przyszłego

roku. Dziennie z parku wodnego będzie mogło korzystać nawet 
tysiąc osób.

W  przetargu wystartowało 9 firm . Najtaniej aquapark-za
oferowała wybudować firma Rem-Bud - za 13 min 30 0  tys. zł 
brutto. Do rozstrzygnięcia dw ie firm y złożyły protest. - Pro
cedura trwa - m ówi prezes Jarocin - Sport Maciej Konieczny. 
- Jak się zakończy, będzie mogła zostać podpisana umowa 
i  przekazany p lac  budowy.

Czy na czas prac z użytkowania wyłączony zostanie basen 
kryty? - W  specyfikacji kryteria oceny byty określone w ten 
sposób, że 9 0  % to była cena, a 1 0 %  przeznaczono na ilość  
dn i wyłączenia kry te j p ływalni. Maksymalny czas określono

na 120 dni. - Jeżeli było to do 1 2 0  dni, o fe rent dostawał 
maksymalną ilość punktów. Wszyscy o ferenci w pisali maksy
m alny czas wyłączenia p ływ aln i - 4  miesiące podczas budowy 
aquaparku. Z tego wypadtyby dwa m iesiące letn ie , więc de 
facto dwa - wyjaśnia Maciej Konieczny.

Na sfinansowanie inwestycji Jarocin - Sport zamierza 
zaciągnąć 6 min zł kredytu. Nie więcej niż 3 ,5  m in zł z ma 
pochodzić budżetu gm iny (1 min zł spółka dostała w  grud
niu), a reszta środków ze zwrotu podatku VAT z budowy sal 
gim nastycznych przy jarocińskich szkołach: nr 3 i 4  oraz 
w  W itaszycach.

(ag)
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Co się dzie je , że b lok pleśnieje
M ieszkania p leśn ie ją - a larm ują m ieszkańcy bloku n r 3  w Kam ieniu (gm. Żerków). A dm in istracja  doradza wietrzenie. Problem  
mogtoby rozwiązać ociep len ie i  zmontowanie w entylacji budynku, ale na to wspólnota n ie  ma pieniędzy.

Tak wyglądają pomieszczenia na górnej kondygnacji bloku nr 3 w  Kamieniu

Problem dotyczy dwunasto- 
rodzinnego bloku w  Kamieniu.
- Na zebraniu pow iedzie li, że 
w inn i są w faściciele, bo nie  
otw ieram y okien. W  poko ju  
czarno, m eble p leśnieją, a do 
łaz ienki to strach wejść - po
kazuje kolejne pomieszczenia 
Z b ig n iew  R a ta jczak, jeden 
z w łaścicieli mieszkań. - Oni 
ten dach, aby dokle jają, ale 
żeby zrob ić ja k  się należy, to 
ju ż  n ie  - w tó ru je  mu żona. 
Najpierw była w ilgoć, potem 
ściany zrob iły się czarne, na 
koniec wszystko odpadło z far
bą, a pleśń weszła na meble.
- Z n ik im  nie idzie sensownie 
porozmawiać. M y tu ta j kupę 
kasy płacim y. Rachunki 60 0
- 700 z ł m iesięcznie za m iesz
kan ie 4 0  metrów. Najgorzej 
je s t na górnej kondygnacji, 
ale problem ostatn io po jaw ił 
się też na parterze. - Chowa
łam  za szafą odkurzacz, po  
dwóch dniach wyjmuję, a on 
n o rm a ln ie  ja k  po la n y  wodą
- opowiada jedna z kobiet.

Mieszkańcy nie zgadzają się 
z opinią administracji, że sytu
ację rozwiązałoby wietrzenie. 
Ich zdaniem problem ma dwa 
źródła - nowe okna plastikowe 
i zmiana ogrzewania na olejowe, 
które jest mało wydajne. - Jak 
my mam y tu ta j wywietrzyć, ja k  
tu je s t niedogrzanie i  mamy po

17-18  stopni ciepła. Zęby dzie
c i wykąpać, trzeba prądem ła 
zienkę dogrzewać - mówi miesz
kanka i pokazuje letni kaloryfer, 
choć na zewnątrz panuje m inu
sowa temperatura. - Kiedyś na 
węglowym ogrzewaniu mieliśmy 
tak gorąco, że trzeba było zimą 
otwierać okna.

Mieszkańcy bloku tworzą 
wspólnotę. Budynkiem zarzą
dza Spółdzielnia Mieszkaniowo- 
Administracyjna w  Raszewach. 
Na przełomie lutego i marca 
zorganizowano zebrania dla 
członków wspólnot. Przy okazji 
poruszono też tem at pleśnie
jących m ieszkań. Czy adm i
nistracja ma jakiś pomysł na 
rozwiązanie problemu?

Prezes zarządu Anielę Piąt
kowską trudno zastać w  biurze 
spółdzielni. Udajesię nam do
piero po czwartym  telefonie. 
- To je s t  ta k i gorący okres, 
zebrania wspólnot m ieszka
niowych, poza tym jeszcze wy
jazdy  - tłum aczy się szefowa 
spółdzielni, ale przyznaje, że 
zna problem bloku w  Kamie
niu. - Ja wołałabym się w te j 
sprawie spotkać, żeby n ie  p o 
wstał jak iś  feralny artykuł. Tam 
nie ma żadnego pomysłu. Wie
trzenie, dogrzewanie mieszka
nia i  ociep len ie budynku, na 
które wspólnota n iestety n ie  
ma pieniędzy.

Więcej cierpliwości wyka
zuje Józef Surma. Kierownik 
techniczny nie kryje, że wszystko 
rozbija się o pieniądze. Każdy 
z właścicieli płaci w  tej chw ili 
około 2 4  zł funduszu remonto
wego miesięcznie (przy czynszu 
ok. 68 0  zł). W  skali roku daje 
to 3 .4 5 6  zł. - Proszę sobie wy
obrazić, co można zrobić za te 
pieniądze? Przy tej stawce, ten 
blok nie zostanie nigdy ocie
plony - tłumaczy Surma. - Je
ś li wspólnota nie będzie m iała  
środków, z funduszu remonto
wego, nie pode jm ie uchwały  
o ociepleniu, to my jako zarząd
ca nie możemy n ic zrobić.

Blok w  Kamieniu wybudo
wano w  latach 70-tych. W te
dy nie ocieplano budynków, 
o oknach plastikowych niko
mu się nie śniło, a jedynym  
izolatorem była tzw. suprema. 
Spółdzielnia ociepla inne bloki, 
bo tam  m ieszkańcy zgodzili 
się na wyższy fundusz remon
towy. Ale m im o dodatkowych 
kosztów i tak roboty wykony
wane są etapami. W łaściciele 
bloku nr 3 też zdecydowali się 
nieznacznie podnieść wartość 
opłat na utrzymanie budynku. 
Ocieplania raczej nie będzie. 
- Ci co m ieszkają w górnych 
m ieszkan iach , czy szczyto 
wych, są zainteresowani, ale  
wiadomo, ja k im i dziś każdy

tam dysponuje środkam i - t łu 
maczy Surma i dodaje, że ona 
sam mieszka w  bloku i też bo
rykał się z wilgocią. - Jest na to 
sposób. Rozszczelnić, założyć 
m ikrowentylację i  sytuacja się 
poprawi. Zasada je s t taka, że 
przy tego typu blokach szczel
ne okna pow odują  sk ra p la 
nie, a efekty widać potem  na 
ścianach. W entylację jednak 
każdy z w łaścicie li mieszkań 
musiatby wykonać na własny 
koszt. K ierow nik techniczny 
odrzuca też argumentację, że 
za stan mieszkań w inne jest 
słabe ogrzewanie. W Kamieniu 
bloki zasilane są ze wspólnej 
ko tłow n i o le jow ej. - M y nie  
przykręcam y, każdy ma za
wór termostatyczny przy grzej
n iku , są p o d z ie ln ik i c iep ła . 
M ieszkania są opomiarowane 
i  każdy sob ie sam  reg u lu je  
tem peraturę  - tłumaczy. Ale 
m ieszkańcy w iedzą  sw o je.
- Przed zebraniem  w ka lory
ferze trzy żebra byty c iep łe
- m ów i jedna z mieszkanek.
- Na s p o tka n iu  by ła  wojna  
z zarządem, po zebraniu po 
szłam się umyć i  od razu całe  
kaloryfery byty gorące. Wspól
nota mieszkaniowa bloku nr 3 
zgodziła się w  tym roku na wy
mianę drzw i wejściowych do 
klatek schodowych.

BARTEK NAWROCKI

Dlaczego ta k  s ię  wycina?
Do redakcji zadzwonił jeden z mieszkańców Witaszyc. - Zauważyłem, że są obcinane gałęzie drzew na cm entarzu. Zostają 

same kikuty. Czy to je s t praw id łowe dzia łanie? Czy prowadzi te wycięcia specja listyczna firm a? Dziw i mnie, że tak się to robi. 
Na w ielu cm entarzach dba się o drzewa, by tworzyły p iękne aleje. Ponadto wycinka prowadzona je s t również na ul. Podlesie 
przy cm entarzu. Czy te grunty należą do pa ra fii, czy ktoś inny prowadzi tam  te działania? Ciekaw jestem , czy ja  bym m ógł na 
swojej p ryw atne j posesji też tak podciąć gałęzie? I n ik t by się n ie  przyczepił? - pytał nasz czytelnik.

- Gmina Jarocin n ie  prowadzi wycinki an i ogta- 
wiania drzew w m iejscowości W itaszyce - poinfor
mowała Karolina Makowska z Kancelarii Burmistrza 
Jarocina. - Prawo nie  zabrania - przeprowadzanego 
w sposób poprawny i  nie szkodzącego roślinom - ogta- 
wiania drzew rosnących na prywatnych posesjach.
Ich w łaścic ie le nie muszą w tym celu występować 
o żadne zezwolenia - dodała urzędniczka.

Ksiądz pra ła t Stanisław Szymański, proboszcz 
parafii w W itaszycach przyznał, że to parafia zleciła 
podcięcie gałęzi. - Specja listyczna firm a  się tym  
zajm uje. To je s t kosmetyka drzew - powiedział. Po
tw ierdził, że wspomniana ulica należy do gruntów 
parafialnych. ’  • ■ (akf)

g G d z ie  t r a f i ło  d re w n o  z  o b c in k i  t o p o l i  
p rz y  b o is k u  w  N o s k o w ie -

Nie ty lko  

do sołtysa
Kilkanaście topoli obcięto przy boisku sportowym 

w  Noskowie. Drewno trafiło do sześciu rodzin, również 
do sołtysa i radnego Stefana Pawlaka.

Przycięcie drzew firm ie Agro-Zieleń zlecił Zarząd 
Dróg Powiatowych w  Jarocinie. - Sołtys byt odpowie
dzia lny za rozdysponowanie ga łęzi - mówi W iesław 
Ratajczak, kierownik sekcji utrzymania dróg ZDP 
w  Jarocinie.

Podzielenie drewna przez sołtysa wzbudziło kon
trowersje w  wiosce. Do kogo trafiło? - Do sześciu 
rodzin. To były same gałęzie. W ięcej z tym było ro 
boty, żeby to posprzątać, ja k  tego drewna. Do m nie  
zadzwonili, żeby zorganizować ludz i i  to uprzątnąć. 
Poszedłem do jedne j, d rug ie j i  trzecie j osoby. B yli 
tacy, co odm aw ia li - m ówi Stefan Pawlak, sołtys 
Noskowa, jaraczewski radny.

Czy też zabrał gałęzie z przycinki? - Też - od
powiada zdenerwowany sołtys. Ile? - Około metra. 
To spo łeczn ie  cz łow iek pracu je , a z ja k ie j ra c ji 
„G azeta”  wie o tym - bulwersuje się w łodarz w ioski. 
Czy nie uważa, że w  Noskowie nie ma innych osób 
potrzebujących? - Już czuję, kto to doniósł. To je s t 
niepoważny człowiek - ocenia Pawlak. Dodał także, że 
przyczepa drewna została przywieziono na plac przy 
świetlicy wiejskiej. - Niech pan i przyjedzie sprawdzić 
- zaznacza sołtys. W  dalszej części rozmowy narzeka 
na osobę interweniującą w  „Gazecie” . Podkreśla, że 
przy porządkowaniu terenu po przycince pracował 
społecznie. - Sam tego drewna nie  wziąłem. Sześć 
rodzin wzięło. Na św ie tlicy  je s t drewno i  je s tem  
spokojny - kończy sołtys.

(era)

Kilkanaście topoli obcięto przy boisku sportowym 
w Noskowie

Podcinanie gałęzi drzew na witaszyckim cmentarzu i na pobliskiej drodze 
wywołało wątpliwości naszego czytelnika
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